
PROTOKÓŁ NR LVI/2023 
z pięćdziesiątej szóstej sesji Rady Gminy Świdnica 

w dniu 20 lipca 2023 r. 
 
W dniu 20 lipca 2023 r. w Gminnym Ośrodku Kultury w Świdnicy przy ul. Ogrodowej Nr 37 
odbyła się pięćdziesiąta szósta sesja Rady Gminy Świdnica. Obrady rozpoczęto 20 lipca 2023r. 
o godz. 16:00, a zakończono o godz. 16:20 tego samego dnia. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski otworzył pięćdziesiątą szóstą 
sesję Rady Gminy Świdnica. Przywitał wszystkich przybyłych na sesję radnych, sołtysów, 
pracowników urzędu oraz mieszkańców. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że obrady sesji są transmitowane 
i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Ponadto nagranie będzie 
udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Gminy. 
 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. Obecni: 

1. Jan Bitka 
2. Marek Bursztyn 
3. Danuta Janek 
4. Dorota Kaczmarek 
5. Lidia Kocąka 
6. Tomasz Marczewski 
7. Beata Pańtak 
8. Barbara Rogozińska-Klocek 
9. Teresa Sygut 
10. Adam Szreder 
11. Maria Tarczewska-Sierko 
12. Karol Wiler 

Nieobecni: 

1. Daniel Mazurkiewicz 
2. Wioletta Mazuro 
3. Błażej Woźniak 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski stwierdził quorum niezbędne do 
prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski poinformował, że radni 
otrzymali proponowany porządek sesji. Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do porządku 
obrad. 

Radny Jan Bitka powiedział, że chciałby złożyć wniosek o wycofanie punktu 3 - Przyjęcie 
protokołu z LIV sesji, z tego względu, że ma kilka uściśleń, poprawek do tego protokołu  
i w okresie międzysesyjnym dostarczy te poprawki. 
 

 



Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zarządził głosowanie w sprawie 
wniosku złożonego przez radnego. 

Głosowano w sprawie: 
Usuniecie z porządku obrad punktu 3 - Przyjęcie protokołów z LIV sesji Rady Gminy z dnia 
24 maja 2023 r. oraz z LV sesji Rady Gminy z dnia 19 czerwca 2023 r. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria 
Tarczewska-Sierko, Karol Wiler 
NIEOBECNI (3) 
Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Błażej Woźniak 
 
 
Porządek obrad po zmianach przedstawiał się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.  
4. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 
5. Wolne wnioski i informacje.  
6. Interpelacje i zapytania radnych.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2023 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-

2033. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia zasad przyznawania sołtysom diet i zwrotu 

kosztów podróży służbowej. 
11. Zamknięcie obrad. 

 
 
Ad 3. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol poinformowała, że sprawozdanie dotyczy 
okresu między czerwcem a lipcem: 
 
- 20 czerwca uczestniczyła w naradzie wójtów, burmistrzów z terenu powiatu zielonogórskiego. 
Narada była organizowana przez starostę zielonogórskiego w zakresie zarządzania 
kryzysowego i sprawozdania za ubiegły rok; 
- 20 czerwca uczestniczyła w Walnym Zgromadzeniu Zielonogórskiego Związku Powiatowo-
Gminnego; 



- 21 czerwca wzięła udział w jednodniowym Konwencie Zrzeszenie Gmin Województwa 
Lubuskiego w Kalsku; 

- 22 czerwca spotkała się z panem Sebastianem Kołodziejem właścicielem firmy CadPro oraz 
poszkodowaną rodziną z Piasków w celu przekazania im kompletu dokumentów, czyli projektu 
budowlanego nowego domu wraz z pozwoleniem na budowę; 

- 22 czerwca uczestniczyła w zakończeniu roku szkolnego ósmoklasistów Szkoły Podstawowej 
w Słonem oraz Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Świdnicy; 

- 23 czerwca uczestniczyła w zakończenie roku szkolnego pozostałych uczniów obu placówek 
oświatowych w Słonem i Świdnicy; 

- 23 czerwca spotkała się z wykonawcą rewitalizacji Parku w Świdnicy; 

- 27 czerwca odbyło się nadzwyczajne zebranie członków KZN Lubuskie Trójmiasto; 

- 29 czerwca spotkała się z zastępcą Lubuskiego Komendanta Wojewódzkiego Państwowej 
Straży Pożarnej panem Januszem Drozdem oraz Komendantem Państwowej Straży Pożarnej  
w Zielonej Górze komendantem Piotrem Jankowieckim. Spotkanie dotyczyło samochodów 
pożarniczych dla ochotniczych straży pożarnych; 

- 29 czerwca spotkała się z panią dyrektor żłobka; 

- 30 czerwca spotkała się z wykonawcą inwestycji prowadzonej na strefie w Słonem, gdzie 
realizujemy zadanie w zakresie wody, kanalizacji i oświetlenia strefy Słone; 

- 3 lipca spotkała się z dwoma klubami sportowymi Leśnik Słone oraz Błękitni Świdnica; 

- 5 lipca spotkała panią dyrektor żłobka; 

- 6 lipca uczestniczyła w spotkaniu gmin członkowskich Zielonogórskich Inwestycji 
Terytorialnych ZNOF; 

- 7 lipca odbyło się wręczenie tak zwanych „opasek życia” dla seniorów z terenu gminy 
Świdnica; 

- 10 lipca uczestniczyła w zorganizowanym przez nas spotkaniu konsultacyjnym Zborze  
w Letnicy. W spotkaniu uczestniczyła również pani prezes fundacji Most the Most, gdzie 
wygraliśmy milion złotych na rewitalizacje zboru; 

- 16 lipca uczestniczyła w organizowanym przez Gminny Ośrodek Kultury oraz Koło 
Gospodyń Wiejskich „Letniczanki” w spotkaniu mieszkańców przy blokach w Letnicy. 
Spotkanie było zwieńczeniem projektu Koła Gospodyń Wiejskich, w ramach projektu 
pomalowano przystanek autobusowy przy blokach; 

- 17 lipca wzięła udział w konferencji organizowanej przez Urząd Marszałkowski. Tematem 
spotkania było wykluczenie komunikacyjne gmin popegeerowskich; 

- 18 lipca odbyło się posiedzenie Związku Powiatowo-Gminnego w związku ze złożonym 
wnioskiem o dofinansowanie na zakup autobusów niskoemisyjnych. Realizatorem projektu jest 
Centrum Unijnych Projektów Transportowych. Jest to jednostka organizacyjna prowadzona 
przez Ministerstwo Transportu. 



 

Ad 4. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w okresie międzysesyjnym podejmował 
działania związane z bieżącym działaniem biura rady gminy. 
 
 
 
Ad 5. Wolne wnioski i informacje.  
 
 
Radny Jan Bitka powiedział, że na ulicy Komarnickiej powstała nagle bardzo duża dziura, 
niebezpieczna. Chciałbym zgłosić ten problem w celu usunięcia tej wyrwy. 
Wójt Gminy Świdnica Izabela Mazurkiewicz-Kąkol przypomniała, że jest to droga należąca do powiatu 
zielonogórskiego. Informacje powzięliśmy na komisji i w tym samym czasie już powiadomiliśmy 
powiatowy zarząd dróg. 

 

Ad 6. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski  poinformował, że w okresie 
międzysesyjnym do biura Rady nie wpłynęły interpelacje ani zapytania. Zapytał, czy ktoś  
z radnych chciałby złożyć w tej chwili interpelacje bądź zapytanie.  
 
Nikt z radnych nie złożył interpelacji ani zapytań.  
 
 
 
Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2023 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformowała, że opinia komisji jest 
pozytywna, przy 12 głosach „za” i 2 głosach brakujących. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian do budżetu Gminy Świdnica na 2023 rok. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 



Marczewski, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria 
Tarczewska-Sierko, Karol Wiler 
NIEOBECNI (3) 
Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Błażej Woźniak 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LVI/406/2023 została przyjęta 
jednomyślnie przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
 
Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2023-2033. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformowała, że opinia komisji jest 
pozytywna, przy 12 głosach „za” i 2 głosach brakujących. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2033.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria 
Tarczewska-Sierko, Karol Wiler 
NIEOBECNI (3) 
Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Błażej Woźniak 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LVI/407/2023 została przyjęta 
jednomyślnie przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
9. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich 
zbywania, nabywania i wykupu. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformowała, że opinia komisji jest 
pozytywna, przy 12 głosach „za” i 2 głosach brakujących. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 



dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 
 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich 
zbywania, nabywania i wykupu.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, Adam Szreder, Maria 
Tarczewska-Sierko, Karol Wiler 
NIEOBECNI (3) 
Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Błażej Woźniak 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LVI/408/2023 została przyjęta 
jednomyślnie przez Radę Gminy Świdnica. 
 
 
Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia zasad przyznawania sołtysom diet  
i zwrotu kosztów podróży służbowej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poinformował, że procedowany będzie projekt 
uchwały z autopoprawką zgłoszoną na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy – dodano: 
„§ 5. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica poprosił o opinię z posiedzenia wspólnego komisji. 
Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji poinformowała, że opinia komisji jest 
pozytywna, przy 12 głosach „za” i 2 głosach brakujących. 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica otworzył dyskusję w sprawie uchwały. Nikt 
z radnych nie zabrał głosu, dlatego Przewodniczący zamknął dyskusję. W związku z tym, że 
dodatkowych pytań nie było, Przewodniczący poddał pod głosowanie, które przeprowadzone 
zostało zgodnie z art. 14 ust.2 ustawy o samorządzie gminnym. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia zasad przyznawania sołtysom diet i zwrotu 
kosztów podróży służbowej - wraz z autopoprawką - dodanie paragrafu 5.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Jan Bitka, Marek Bursztyn, Danuta Janek, Dorota Kaczmarek, Lidia Kocąka, Tomasz 
Marczewski, Beata Pańtak, Barbara Rogozińska-Klocek, Teresa Sygut, Maria Tarczewska-



Sierko, Karol Wiler 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Adam Szreder 
NIEOBECNI (3) 
Daniel Mazurkiewicz, Wioletta Mazuro, Błażej Woźniak 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że uchwała NR LVI/409/2023 została przyjęta 
jednomyślnie przez Radę Gminy Świdnica. 
 

 
Ad 11. Zamknięcie obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Świdnica Tomasz Marczewski zamknął obrady pięćdziesiątej 
szóstej sesji Rady Gminy. 

 

Protokołowała:                                                                                          Przewodniczył: 

Anna Równicka                                                                                     Tomasz Marczewski 

 


